
1 
 

Anonimizacji w zakresie danych osobowych dokonał Grzegorz Motyka, pracownik Kancelarii 

Sejmiku na podstawie art. 5 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej. 

Protokół nr 44 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 15.03.2018 r. 
 

Posiedzenie prowadził Pan Janusz Pasternak Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji 

i zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku . 

2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego. 

3. Sprawy różne. 
 

Ad. 1  

Przewodniczący – przedstawił proponowany porządek posiedzenia.  
 

Komisja jednogłośnie (za - 8) przyjęła porządek posiedzenia. 
 

Ad. 2  

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie pomocy 

finansowej Miastu Tychy (druk V/749). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 6 przeciw – 0, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie pomocy finansowej Miastu 

Tychy (druk V/749). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie pomocy 

finansowej Miastu Gliwice (druk V/750). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie pomocy finansowej Miastu 

Gliwice (druk V/750). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia 

Zasad i trybu przyznawania stypendiów województwa śląskiego w ramach Programu 

wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży województwa śląskiego obowiązującego od 

lipca 2018 roku do czerwca 2021 roku (druk V/752). Zaproponował, aby Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku. 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia Zasad i trybu 

przyznawania stypendiów województwa śląskiego w ramach Programu wspierania 
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edukacji uzdolnionej młodzieży województwa śląskiego obowiązującego od lipca 

2018 roku do czerwca 2021 roku (druk V/752). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2018 r. środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz przeznaczenia kwoty 

w wysokości: 2 228 469 na dofinansowanie kosztów działania 13 zakładów aktywności 

zawodowej, funkcjonujących na dzień 31.122017 r. (druk V/753). 

Radny Piotr Czarnynoga – drugi raz z rzędu dofinansowujemy gminę Sosnowiec. Jest 

to zastanawiające. 

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia – to nie 

jest tak, że Sosnowiec znowu dostaje środki. Jest to zadanie, które jest realizowane 

od ubiegłego roku i jest to kwota zagwarantowana uchwałą Sejmiku z zeszłego roku. 

Jest to kontynuacja zadania.  

Radny Piotr Czarnynoga – to ile w ubiegłym roku było na to zadanie?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia – 

zadania są realizowane w perspektywie jednorocznej, dwuletniej i trzyletniej. Nie 

pamięta kwoty natomiast na sesji Sejmiku może podać tą informację.  

Radny Jan Kawulok – czy nie ma formalnych sprzeczności skoro w tej samej sprawie 

mamy dwa razy uchwałę?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia – 

uchwała dotycząca PFRON mówi o podziale środków. Środki rozbijamy na zakłady 

aktywności zawodowej, gdzie musimy zagwarantować środki na wynagrodzenia 

pracownikom niepełnosprawnym i na roboty budowlane w perspektywie 2 i 3 lat oraz 

na wnioski złożone do 30 listopada ubiegłego roku i realizowane z pozostałych środków. 

Jeżeli chodzi o Sosnowiec, to wymieniony jest w uzasadnieniu, tak jak pozostałe 

4 projekty.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań, na które Województwo Śląskie 

przeznacza w 2018 r. środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz przeznaczenia kwoty w wysokości: 2 228 469 

na dofinansowanie kosztów działania 13 zakładów aktywności zawodowej, 

funkcjonujących na dzień 31.122017 r. (druk V/753). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia zadań, na które 

Województwo Śląskie przeznacza w 2018 r. środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz przeznaczenia kwoty w wysokości: 

2 228 469 na dofinansowanie kosztów działania 13 zakładów aktywności 

zawodowej, funkcjonujących na dzień 31.122017 r. (druk V/753). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk 

V/754). 
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Radny Jan Kawulok – bardzo dużo zmian dotyczy dróg, które są tak porozbijane, że 

nie potrafi ich umiejscowić. Kolejna sprawa dotyczy Lotniczego Pogotowia 

Ratunkowego.  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia – 

otrzymaliśmy pismo z Lotniczego Pogotowia Ratunkowego w Warszawie, ponieważ 

przez ostatnie dwa lata były zarezerwowane środki na budowę bazy Lotniczego 

Pogotowia Ratunkowego na Muchowcu. Pismo informuje o odstąpieniu od realizacji 

tego projektu. W związku z tym zwalnia się nam ta kwota i będzie przeznaczona na inne 

zadnia w ochronie zdrowia. Baza w tej chwili jest w Gliwicach.  

Radny Jan Kawulok – sprawa ma szerszy wymiar, ponieważ bazy są we Wrocławiu, 

Gliwicach i Krakowie. Opole chciało, mieć swoja bazę i w związku z tym była decyzja 

o przeniesieniu bazy z Gliwic do Katowic. Wynika z tego, że baza w Opolu chyba nie 

będzie realizowana. Wracając do spraw dróg to prosi o wyjaśnienia dotyczące zmian.  

Ewa Mucha Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu – 

rzeczywiście jest bardzo wiele zmian w drogach ujętych w WPF. Pozytywna decyzja 

państwa radnych dotycząca proponowanych zmian pozwoli na dokończenie realizacji 

zadań w założonych terminach. Pozwoli na wykorzystanie środków własnych oraz 

środków Unii Europejskiej, ponieważ zadania tu wymienione mają już przyznane 

dofinansowanie UE. Kończony jest proces uzyskiwania zintegrowanych pozwoleń 

realizacyjnych lub przygotowywany jest proces ogłoszenia przetargu na realizację 

robót. Natomiast w zadaniach typu obwodnica Myszkowa, obwodnica Woźnik, czy też 

budowa odcinka Żarki-Myszków korekty wynikają z innych niż były wstępnie 

harmonogramów realizacji. Zmiany te wynikają z działalności wykonawcy 

np. przedstawił wstępny harmonogram w którym wskazywał, że zrobi bardzo dużo. 

Trudno jest mówić od razu wykonawcy, że harmonogram jest naszym zdaniem trudny 

do zrealizowania, ponieważ odbiera to jako utrudnianie realizacji i opóźnianie 

założonego procesu realizacyjnego. Stąd jeśli nie wykonał, a będzie zgoda na dokonanie 

zmian, to zadanie zostanie ukończone w założonym terminie. Cześć zadań 

wyodrębniamy z tego tzw. worka, ponieważ mamy trzy dodatkowe decyzje 

o dofinansowaniu.  

Radny Andrzej Gościniak – jest za tym aby inwestować w drogi, ale w styczniu 

uchwalaliśmy budżet i podobne pytania były też w lutym oraz dzisiaj. Czy w kolejnych 

miesiącach także będą takie zmiany? Jeśli tak, to może dobrze byłoby generalnie 

spojrzeć na problematykę zmian w budżecie w zakresie dróg.  

Ewa Mucha Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu – 

w następnym miesiącu nie będzie tak dużych zmian, ponieważ te wprowadzane zmiany 

pozwalają nam na zamknięcie całego procesu planistycznego na ten rok. W kolejnym 

punkcie będą Państwo decydować o podziale nadwyżki, a tam też są środki na drogi.  

Przewodniczący – proces inwestycyjny jest procesem żywym więc mogą być jakieś 

zmiany.  

Janusz Berkowski Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – dla cześć zadań, 

których dotyczą zmiany, po uzyskaniu pozytywnej opinii nastąpi rozpoczęcie procedur 

przetargowych wyłaniających wykonawcę. Może to prowadzić do kolejnych zmian, ale 

na tą chwilę nie można tego przewidzieć.  

Radny Jan Kawulok – czym się różni kwota od kwoty per saldo? 
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Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – jeżeli w jednym miejscu coś 

zwiększamy, a w innym miejscu, nawet w tym samym dziale, zmniejszamy 

to ostatecznie jest kwota per saldo. Wynik per saldo może być dodatni lub ujemny. 

W projekcie uchwały dotyczącym WPF są uwzględnione zmiany wynikające z dwóch 

projektów uchwał dotyczących zmian budżetu. 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej województwa 

Śląskiego na lata 2018-2030 (druk V/754). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 5 przeciw – 0, wstrzymał się – 4 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk V/754). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk V/755). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – w porządku sesji Sejmiku musi 

być najpierw rozpatrywany projekt uchwały z druku V/756 ponieważ tam są środki 

wprowadzone z wyniku finansowego i tam jest wyliczony deficyt. Dodatkowo 

w międzyczasie pojawiła się konieczność zmian budżetu i w budżecie, stąd kwoty per 

saldo. Sejmik musi najpierw przegłosować druk V/756, a następnie druk V/755.  

Przewodniczący – my będziemy głosować zgodnie z przyjętym porządkiem, ponieważ 

jedynie opiniujemy. W przypadku sesji Sejmiku ma to znaczenie, bo tam jest przyjęcie.  

Radny Jan Kawulok – czy w przypadku jeśli druk V/756 nie uzyska akceptacji, to druk 

V/755 ma sens prawny? 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – tak, są to dwie odrębne uchwały. 

Jednak kolejność logiczna głosowania ma znaczenie.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2018 rok (druk V/755). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 5 przeciw – 0, wstrzymał się – 4 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk V/755). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk V/756). 

Radny Piotr Czarnynoga – jak wygląda szczegółowy podział środków w Dziale 750? 

Pojawia się tam, kwota 192 tys. zł na działania w ramach kampanii Śląskie dla seniora 

i Śląskie dla kobiety oraz umowy zlecenia i o dzieło związane z promocją województwa 

na kwotę 52 tys. zł. Czyli razem ok. 250 tys. zł. Jak rozumie kwota wolnych środków 

z 2017 roku jest już znana i więcej nie będzie. 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – tak, kwota jest już znana, ale nie 

cała kwota została rozdysponowana.  

Radny Piotr Czarnynoga – ile więc wolnych środków pozostało z roku ubiegłego? Ile 

już rozdysponowaliśmy i ile nam zostanie?  
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Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – w całości jest ok. 150 mln zł. 

Jeżeli projekt uchwały zostanie przyjęty, to rozdysponowane zostanie ok. 149 mln zł.  

Rafał Ryplewicz Zastępca Dyrektora Gabinetu Marszałka – jeżeli chodzi o tę kwotę 

ok. 250 tys. zł to 50 tys. zł jest przewidziane na dodatkowe wynagrodzenia bezosobowe 

oraz kolejne drobne kwoty pochodne wynikające ze składek na ubezpieczenia społeczne 

i fundusz pracy. Środki te są dla osób zaangażowanych w kampanie, pomagających nam 

je promować lub w nich uczestniczących. Następnie na zakup materiałów i wyposażenia 

jest kwota ok. 32 tys. zł. Środki te będą przeznaczone na zakup kopert życia i paszportów 

zdrowia seniora. Kwota 160 tys. zł jest podzielona na 80 tys. zł na projekt Śląskie dla 

Seniora i 80 tys. zł na Śląskie dla Kobiety. Śląskie dla Kobiety to nowy projekt 

i w ramach niego będą cztery duże wydarzenia plenerowe w każdym subregionie 

województwa. Będzie tam profilaktyka wczesnego wykrywania raka piersi. 

Nawiązaliśmy współprace ze Śląskim Uniwersytetem Medycznym i fundacjami oraz 

stowarzyszeniami. Będziemy również w ramach tej kwoty drukować ulotki 

o samobadaniu piersi.  

Radny Piotr Czarnynoga – jaka cześć będzie na badania profilaktyczne? 

Rafał Ryplewicz Zastępca Dyrektora Gabinetu Marszałka – na ten moment nie ma 

tej kwoty wyszczególnionej. Jeżeli chodzi o Śląskie dla Seniora to w ramach kwoty 

80 tys. zł będziemy drukować złoty listek dla seniora, zakupimy opaski odblaskowe 

i 40 kopertomatów, są to urządzenia, które będą zainstalowane we wszystkich 

jednostkach służby zdrowia podległych Województwu. Wszyscy zainteresowani będą 

mogli pobrać paszporty i koperty życia.  

Radny Jan Kawulok – dziwne, że ten temat omawia przedstawiciel Gabinetu 

Marszałka, czyli to nie jest działanie w pionie zdrowia i pomocy społecznej. Pogotowie 

w Katowicach rozdaje koperty życia od dwóch lat. W Cieszynie i Bielsku też są 

rozdawane. Będziemy rozbić rzecz niepotrzebną i spóźnioną o trzy lata. Szkoda 

na to środków. Opaski odblaskowe również są dostępne np. ze straży pożarnej itp. 

Kolejna sprawa to należałoby zapytać pacjentów, czy potrzebują kopertomatów. 

Jesteśmy w sytuacji gdzie zamykamy oddziały pediatryczne w szpitalach 

marszałkowskich, a będziemy montować automat wydający koperty, które większość 

ma. Koperty są teraz wszędzie i nie jest to problem finansowy, ale organizacyjny. 

Problemem jest kto ma ja weryfikować, czy lekarz rodzinny, czy pogotowie. 

Powinniśmy naprawdę zacząć słuchać potrzeb mieszkańców, jeśli chodzi o zdrowie. 

Jeżeli chodzi o badania mammograficzne, to już przeszliśmy etap mammobusów, który 

był modny w latach 90. Dzisiaj chyba w każdym powiecie jest pracownia chorób sutka 

i jest mammograf. Problemem jest usystematyzowanie tego systemu np. w Czechach 

pacjentki co cztery lata otrzymują wezwanie na badanie, są w systemie. Sprawą 

tą powinien jednak się zająć Wydział Zdrowia przez programy. Na dzień dzisiejszy nie 

widzi logicznej całości w tej akcji. Jeżeli chodzi o Śląskie dla Seniora to należy 

pamiętać, że senior z Istebnej i Żywca nie pojedzie na koncert do Koszęcina, bez 

zagwarantowania przewozu. Robiąc każdą akcję pamiętajmy w jaki sposób mieszkaniec 

najodleglejszego punktu naszego województwa będzie mógł z tego skorzystać. 

W ramach możliwości finansowych, organizacyjnych i technicznych. Mamy potem 

konferencję na której jest frekwencja 20% i nic to nie wnosi. Dobrze żeby taki program 

był, ale z reguły się lepiej sprawdza jeśli jest to oddolna inicjatywa. Czyli raczej wolałby 

naszą pomoc finansową dla gminy lub powiaty niż naszą aktywność, ze względu 
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na odległości. Osoba w wieku 85 lat nie dojedzie sama, choć dostanie 10 ulotek. 

Zaproponował, aby ten temat zdjąć i zrobić rozsądne ramy. Powinna się tym zając 

Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia i Wydział Zdrowia i Polityki 

Społecznej. Wracając do kopert życia, to należy sprawdzić, które gminy jeszcze tego 

nie mają. Pogotowie Wojewódzkie ma koperty, a obejmuje połowę województwa. 

Bardzo sceptycznie podchodzi do pomysłu kopertomatów.  

Radny Grzegorz Wolnik – wystrzegałby się kategorycznych stwierdzeń, że koperty 

życia są o trzy lata spóźnione itp. Być może jak trzy lata temu zrobiły to niektóre gminy, 

to trzeba to uzupełnić. Ilość kopert życia jego zdaniem nigdy nie jest zbyt wielka. Mamy 

aktywnych seniorów, którzy je mają, ale mamy i takich, którzy bez pomocy rodziny 

nigdy takiej koperty nie dostaną. To, że zrobiły to gminy, to świetnie, my jednak 

powinniśmy komplementarnie się do tego włączyć. Rozumie podejrzliwość, że jest 

to jakaś kampania, że Gabinet Marszałka, a nie merytoryczny wydział. Rozumie też, 

co opowiadaliście państwo po ostatniej sesji w mediach, że na Kartę Dużej Rodziny jest 

w województwie 18 tys. zł. Co jest kłamstwem i widzę czym się państwo będą 

posługiwali za chwilę w mediach. Będziecie opowiadać, że Marszałek przez Gabinet 

wydaje niepotrzebnie pieniądze. Przestrzegam przed tego typu retoryką. Na pewno 

wydatek na koperty życia nie jest ani spóźniony, ani zbyteczny.  

Rafał Ryplewicz Zastępca Dyrektora Gabinetu Marszałka – jeżeli chodzi 

o referowanie tego tematu przez Gabinet Marszałka to wynika to z wyznaczenia 

na wydział wiodący. Współpracujemy jednak bardzo blisko z Wydziałem Zdrowia 

i Polityki Społecznej w realizacji tego programu. Jeżeli chodzi o koperty życia 

to cieszymy się, że coraz więcej miast i gmin je produkuje, ale cały czas otrzymujemy 

sygnały i zapytania. Jest więc zapotrzebowanie i staramy się temu sprostać. Jeżeli 

chodzi o opaski odblaskowe, to są to oczekiwania wypływające ze środowisk seniorów.  

Radny Piotr Czarnynoga – kolega radny wnioskował o zdjęcie tych środków, ale nie 

możemy chyba tego zrobić, bo jedna impreza już się odbyła.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – są zapisane środki w budżecie 

na realizację tych zadań. Jest propozycja, aby z wolnych środków zwiększyć 

finansowanie. Nikt nie wyda wcześniej, jeśli nie na środków w planie. Więc zadania są 

w budżecie, a to zwiększenie środków na realizację tych zadań.  

Radny Piotr Czarnynoga – jeżeli chodzi o wypowiedź Radnego G. Wolnika 

to przerzucanie się tym co wypada, a co nie wypada. W takim razie też powie 

co wypada, a co nie wypada. Dowiadujemy się z mediów i nas pytają, jak to jest 

możliwe, że za pieniądze z naszego budżetu osobiście rozdaje koperty i się angażuje 

Marszałek Województwa i radni z jednego z klubów radnych. Może wrócimy do tej 

sprawy w sprawach różnych.  

Radny Grzegorz Wolnik – jeżeli Pan Radny zażyczy sobie np. 2000 kopert i stwierdzi, 

że je rozda na sowim terenie, to nie będzie problemu. Dodatkowo trzy lata temu 

wypełniona koperta już niczemu nie służy ponieważ leży w lodówce w wilgotnym 

agresywnym środowisku i trzeba ją wymienić. Mogły się zmienić dane leków itp.  

Radny Piotr Czarnynoga – być może chętnie byśmy w tym uczestniczyli, bo zdrowie, 

to ważna kwestia. Problem polega na tym, że w okręgu centralnym taka impreza już się 

odbyła, a my się o tym dowiedzieliśmy post factum. Jest to zatem, jak się domyśla, 

jakieś przypadkowe niedopatrzenie.  
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Radny Jan Kawulok – rozdanie koperty to najprostsza czynność. Chodzi o dogranie 

trudnych spraw, żeby lekarz rodzinny wpisywał do koperty, a nie musi tego robić i jest 

to dodatkowa praca dla niego. Rok trzeba uzgadniać z lekarzami procedurę. Kopertę 

zasponsorujemy wszyscy, natomiast chodzi o podjęcie pracy organizacyjnej. Pan 

Dyrektor wspomniał, że samorządy się zwracają. Proszę wymienić jakie to samorządy 

się zwróciły? Największe problemy są z pracą organizacyjną.  

Rafał Ryplewicz Zastępca Dyrektora Gabinetu Marszałka – do nas zwracają się 

głównie środowiska senioralne, a nie samorządy. Samorządy jedynie realizują 

na własny koszt ten sam produkt. W ubiegłym tygodniu wpłynęła prośba od Klubu 

Seniora w Kozach (powiat bielski).  

Małgorzata Ochęduszko-Ludwik Członek Zarządu – do niej zgłosiła się Gmina 

Sławków.  

Radny Andrzej Gościniak – pozytywne jest, że 9 mln 307 tys. zł zostało przeznaczone 

na instytucje kultury. Marszałek dotrzymał słowa.  

Radny Jan Kawulok – ogłosiliśmy rok 2018 Rokiem Odry. Generalnie są razem cztery 

programy. Środki na Rok Odry są wskazane i można je dodać. Ile natomiast jest 

środków na pozostałe programy np. Rok Kobiet?  

Katarzyna Kuczńska-Budka Dyrektor Wydziału Dialogu – zebraliśmy dane 

z różnych jednostek realizujących te zadania i większość z nich nie wymaga 

dodatkowych środków. Silesia Film zrealizowała cykl spotkań, które cieszyły się dużym 

zainteresowaniem, dotyczących tematyki kobiecej. Będą realizowane kolejne działania 

w ramach m.in. Kongres Kobiet, jubileusz 25-lecia kolejnego klubu amazonek. Kluby 

amazonek często zwracają się do nas o pomoc. Często jest to pomoc organizacyjna. 

Jeżeli chodzi o 100-lecie Harcerstwa, to ZHP zwróciło się do wszystkich samorządów 

i największy problem ma z transportem do Gdańska, bo jest to ok. 2000 harcerzy. 

Próbujemy im w tym pomóc i mamy na ten cel 250 tys. zł. Szacunkowo jest to ok. 50% 

kosztów transportu. Zbieramy informacje z wszystkich gmin, które włączyły się 

w działania na rzecz harcerstwa, a szczególnie w to wydarzenie. Na pewno włączymy 

się też w organizację spotkania. Jeden z dni będzie dniem regionów i przygotujemy 

prezentację regionu. Jeżeli chodzi o 100-lecie Niepodległości, to zebraliśmy dane 

dotyczące jednostek i szczególnie jednostki kultury będą mieć bardzo dużo działań. 

Mamy przygotowane zestawienie wszystkich tych działań podejmowanych przez urząd 

i jednostki we wszystkich tych aspektach. Możemy przekazać to radnym.  

Przewodniczący – poprosił, aby rozesłać to radnym.  

Radny Zbigniew Przedpełski – czy Kongres Kobiet to ta instytucja, gdzie udział bierze 

np. Pani Prof. (…)?  

Katarzyna Kuczńska-Budka Dyrektor Wydziału Dialogu – Wydział Dialogu 

zajmuje się współpracą z organizacjami pozarządowymi, a państwo wyznaczają 

obszary, którymi powinniśmy się zająć m.in. Kongres Kobiet. Kongres Kobiet jest 

organizowany na terenie całej Polski i tu chodzi o ten, który był organizowany też 

w ubiegłym roku w Katowicach. W tym roku jest w Sosnowcu i tam kobiety będą 

dyskutowały o zagadnieniach ważnych dla nich. Jesteśmy współorganizatorem.  

Przewodniczący – czyli to nie jest ten duży kongres? 

Katarzyna Kuczńska-Budka Dyrektor Wydziału Dialogu – nie, ten duży odbędzie 

się w Łodzi.  
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Radny Piotr Czarnynoga – aby uchwalić budżet w styczniu zgodnie z wymaganiami 

RIO zabraliśmy 20 mln zł z dróg, a teraz środki te zwracamy. Zabraliśmy też 10 mln zł 

z pokrycia ujemnego wyniku finansowego samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej i na ten cel wraca tylko 5 mln zł. Może zabraknąć nam tu środków, bo było 

to wyliczone. Natomiast wolnych środków zostało nam ok. 1-2 mln zł?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – w ubiegłym roku była 

zaplanowana dużo większa kwota, a wykorzystano dużo mniej. Wolnych środków 

zostało ok. 1 mln zł. Na drogi nie wszystko wróciło, bo było trzeba zabezpieczyć środki 

na inne zadania np. na zakup pociągów.  

Radny Piotr Czarnynoga – to co zrobimy z tym ujemnym wynikiem?  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – jeżeli chodzi o 

wyniki finansowe jednostek, to są jeszcze podpisywane ugody i nie wszystko zostało 

zaksięgowane. Dopiero jak wpłyną ostateczne dokumenty, to będziemy mogli 

powiedzieć, czy braknie nam 1-2 mln zł, a być może nie braknie. Mamy wstępne dane, 

ale jeszcze 5 szpitali nie podpisało ugód. Natomiast jeśli chodzi o pozostałe to operacje 

księgowań i przeksięgowań jeszcze trwają.  

Radny Jan Kawulok – są już wyniki wstępne, bo do końca lutego każdy zakład 

ma obowiązek przedstawienie sprawozdania wstępnego. Więc na pewno wstępnie 

to zsumowano.   

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – szpitale 

podpisały ugody i przeksięgowują środki i tych ostatecznych danych nie mamy. Nie jest 

wstanie teraz powiedzieć jaką ugodę podpisze Szpital w Bielsku. NFZ nie zgodził się 

na propozycje. Kwestionuje też zapłatę Szpitalowi Zakaźnemu za choroby zakaźne, 

co powinno być w 100% zapłacone. Zaproponowane ugody są na różny poziomie np. 

60%, 75%. W bardzo małych obszarach jest to 100%, tak jak powiedziano wcześniej. 

Przed wprowadzeniem sieci miało być wszystko zapłacone w 100%, a tak się nie stało. 

Być może uda się zmieścić w zagwarantowanej kwocie.  

Radny Jan Kawulok – każdy dyrektor chce mieć zapłacone 100%. W tym roku 

procentowy poziom propozycji był największy. Dwa lata temu nie negowaliśmy 45%, 

a teraz negujemy 60%. Mamy do tego prawo jeśli jesteśmy przekonani, że wygramy 

w sądzie. Ustawa wprowadziła procedury ratujące życie i właściwie nikt nie jest wstanie 

do końca powiedzieć, czy leczenie choroby zakaźnej jest ratowaniem życia, czy nie.  

Barbara Daniel Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej – dyskutujemy, 

czy leczenie choroby zakaźnej jest ratujące życie, czy nie. Kto ma zapłacić za choroby 

zakaźne? Jej zdaniem NFZ, a nie Marszałek Województwa. Wojewoda wystąpił do nas 

z problemem braku zabezpieczenia epidemiologicznego jeżeli chodzi o choroby 

zakaźne. Jako Województwo podejmujemy działania i szukamy pieniędzy. Budujemy 

boksy Meltzera i dajemy zabezpieczenie, a potem jest problem z zapłatą za procedury 

medyczne. Jeżeli chodzi o 100% to np. Województwo Opolskie nie ma tego problemu. 

Jest tam więcej środków niż potrzeba, bo jest mniej szpitali. Wszystkie jednostki dostały 

w 100% i tam są wszyscy zadowoleni. Marszałek nie ma takich środków, aby je 

przekazać. Było powiedziane że ratownicy dostaną podwyżkę i podpisano 

porozumienie, ale niestety środków nie przekazano. Dyrektor NFZ informował, że nie 

ma takich środków. Wszystko się potem skupia na dyrektorach jednostek.  

Radny Jacek Świerkocki – w Dziale 801 Edukacja, mamy pomoc finansową dla gmin 

na finansowanie udziału nauczycieli w studiach podyplomowych z wiedzy regionu. 
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Gminy nie mają problemu z dofinansowaniem doskonalenia nauczycieli. Czy to jakiś 

projekt?  

Radny Jan Kawulok – też boleje nad tym, że śląska służba zdrowia ma zły algorytm. 

Jesteśmy jednak temu trochę winni, ponieważ w roku 2010 na Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia jednogłośnie przyjęliśmy stanowisko, że negatywnie 

opiniujemy zmianę ustawy dzielącej środki na województwa. Na sesji Sejmiku nie 

zostało to wprowadzone do porządku obrad. Na jego pytanie czemu? Usłyszał 

w kuluarach odpowiedź, że jest 500 dni dla rządu. Nie zawsze w pewnych sprawach 

działamy wspólnie. Polityka nie polega tylko na wygraniu wyborów, ale na tym, aby 

ludzie byli z tego zadowoleni. Zasada dobra mieszkańców powinna być dobrem 

nadrzędnym. Jest za tym, aby ten algorytm zmienić. Wiadomo, że łatwiej było wtedy 

bronić zabranie nam środków, niż teraz zabrać 15 pozostałym województwom.  

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – Uniwersytet Śląski uruchomił 

studia dla nauczycieli dotyczące kwalifikacji z zakresu edukacji regionalnej. Studia te 

są drogie. Koszt wynosi 4 tys. zł, ponieważ oprócz części wykładowych obejmuje też 

5 wyjazdów studyjnych (2-3 dniowych). Jest to duże obciążenie finansowe dla 

nauczycieli i jest propozycja wsparcia nauczycieli poprzez dofinansowanie nauczycieli, 

którzy otrzymali już dofinansowanie z gminy, kwotą 1300 zł. W chwili obecnej mamy 

zgłoszonych 53 nauczycieli. Studia są przekrojowe i dotyczą wiedzy o całym regionie.  

Radny Jacek Świerkocki – ten projekt jest pierwszy raz? 

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – tak. Przy Marszałku jest 

powołana Rada Naukowa, która pracuje nad programem tych studiów.  

Radny Jacek Świerkocki – czyli były sygnały, że nauczyciele, którzy się zapisali 

z poszczególnych gmin będą mieli problem z finansowaniem?  

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – znając wynagrodzenia 

nauczycieli wiedzieliśmy, że będzie to problem. 

Radny Jacek Świerkocki – całościowo tak, ale powinien być sygnał bezpośrednio, ze 

szkoły.  

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – dofinansowujemy tylko tam 

gdzie gmina już dofinansowuje. Tak, aby gmina dawała 1300 zł, Województwo 1300 zł 

i 1400 zł nauczyciel.  

Radny Jacek Świerkocki – to będzie zasadzie porozumień z gminami? 

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – tak.   

Radny Jacek Świerkocki – a jakie to gminy? 

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – np. Ruda Śląska, Katowice, 

Bieruń. Zgłosiło się 14 gmin z różnych subregionów.  

Radny Zbigniew Przedpełski – podobnie jak Radnego A. Gościniaka cieszy go 

przeznaczenie środków na kulturę. Czemu 500 tys. zł przeznaczamy na Teatr im. 

Wyspiańskiego w Katowicach, a na Teatr im. Dormana w Będzinie 50 tys. zł?  

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – Teatr im. Dormana w Będzinie 

nie jest jednostką wojewódzką, od kilku lat wspieramy ten teatr w zakresie remontów. 

Natomiast Teatr im. Wyspiańskiego ma cztery sceny prowadzące bardzo ożywioną 

działalność i środki te są na bieżące utrzymanie (koszty stałe, remonty i ochrona).  

Radny Zbigniew Przedpełski – czyli to zwiększenie normalnej dotacji podmiotowej?  

Przemysław Smyczek Dyrektor Wydziału Kultury – tak.  
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Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk 

V/756). 

 

Komisja w głosowaniu: za – 6 przeciw – 1, wstrzymał się – 2 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2018 rok (druk V/756). 
 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2018 rok (druk V/757). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku  

 

Komisja w głosowaniu: za – 8 przeciw – 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2018 rok (druk V/757). 

 

 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządził Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Grzegorz Motyka Janusz Pasternak 

 

 

 


